



**Universität  
Zürich** UZH



**foraus**  
Forum Aussenpolitik  
Forum de politique étrangère  
Forum di politica estera

Historisches Seminar, Osteuropäische Geschichte

## **Elections, EU Presidency and the Ukraine Crisis: Current Challenges to Political Parties in Latvia**

**Public presentation of Prof. Dr. Daunis Auers,  
Latvian University and Stockholm School of Economics Riga**

**Discussion panel with Prof. Dr. Jeronim Perović, Emilia Pasquier (*foraus*)  
and Alain Schorderet (Swiss-Latvian Association)**

**Wednesday, September 24<sup>th</sup> of 2014, 18:15 – 20:00**

University of Zurich, Main Building, Room KOL-F-117, Rämistr. 71, 8006 Zürich

2014 has brought Latvia to the attention of international observers: following the introduction of euro as national currency, Riga became European Capital of Culture; this summer, the crisis in Ukraine raised the question of security on the eastern borders of EU. In this context, the exposed Baltic state will take on the presidency of the European Union in 2015, under a government still to be elected in fall 2014.

Latvia's challenges in 2015 depend not only on the international developments in Ukraine, in the European Union and NATO, but also on the complex political situation within Latvia, largely unknown in western countries such as Switzerland.

In collaboration with the Honorary Consuls General of Estonia and Latvia in Switzerland, Pro Baltikum and *foraus*, the Office for Eastern European History at the University of Zurich and the Swiss-Latvian Association are proud to announce a debate on Latvian politics in the European context with an eminent scholar in political science from Riga: Professor Daunis Auers from Latvian University and Stockholm School of Economics, Fulbright Scholar of Berkeley University, and a specialist for party politics in the Baltics.

Professor Auers' talk will be followed by a round table discussion with Prof. Dr. Jeronim Perović (University of Zurich), Emilia Pasquier (director of the think tank *foraus*) and Dr. Alain Schorderet (representing the Swiss-Latvian Association).

FREE ENTRANCE, access: <http://www.plaene.uzh.ch>



**Universität  
Zürich** UZH

Gesellschaft Schweiz-Lettland



**foraus**

Forum Aussenpolitik  
Forum de politique étrangère  
Forum di politica estera

Historisches Seminar, Osteuropäische Geschichte

## **Zwischen Wahlen, EU-Präsidentschaft und Ukraine-Krise: aktuelle Herausforderungen der Parteien in Lettland**

**Öffentl. Vortrag von Prof. Dr. Daunis Auers,**  
Universität Lettland und Stockholm School of Economics Riga

**Diskussion mit Prof. Dr. Jeronim Perović (Uni Zürich), Emilia Pasquier (foraus)  
und Alain Schorderet (Gesellschaft Schweiz-Lettland)**

**Mittwoch, 24. September 2014, 18.15 – 20.00 Uhr**

Universität Zürich, Hauptgebäude, Raum KOL-F-117, Rämistr. 71, 8006 Zürich

Lettland ist 2014 nach der Einführung des Euro im Fokus: Die Hauptstadt Riga ist europäische Kulturhauptstadt, und die Krise in der Ukraine hat die Sicherheitsfrage an der EU-Grenze zu Russland in den Vordergrund gerückt. In diesem brisanten Kontext übernimmt der exponierte baltische Staat 2015 die EU-Präsidentschaft, unter einer Regierung, die nach den Parlamentswahlen im Herbst 2014 gebildet wird.

Welche Herausforderungen auf Lettland zukommen, hängt nicht nur von den Entwicklungen in der Ukraine, der NATO und der EU ab, sondern auch von der komplexen innenpolitischen Situation des Landes, die in der Schweiz kaum bekannt ist.

Die Abteilung für Osteuropäische Geschichte an der Universität Zürich und die Gesellschaft Schweiz-Lettland freuen sich in Zusammenarbeit mit den Honorargeneralkonsuln von Estland und Lettland, Pro Baltikum und *foraus* (Forum für Aussenpolitik), am 24. September in Zürich eine herausragende Persönlichkeit der Politikwissenschaft im Baltikum für einen Vortrag mit Gespräch zu diesen Themen zu empfangen: Professor Daunis Auers von der Universität Lettland und der Stockholm School of Economics, Fulbright Scholar der Universität Berkeley, Spezialist für das Parteiensystem im Baltikum.

Nach Prof. Auers' Inputreferat folgt eine Gesprächsrunde mit Prof. Dr. Jeronim Perović (Universität Zürich), Emilia Pasquier (Direktorin *foraus*) und Dr. Alain Schorderet (Gesellschaft Schweiz-Lettland).

Vorträge und Gespräche finden in Englisch statt, Fragen sind auch in Deutsch möglich.

EINTRITT FREI, Zugang: <http://www.plaene.uzh.ch>